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Angående mange av innbyggernes syn på utbyggingen Av Sauland kraftverk i 
Hjartdal kommune 
 
Politikerne i vår kommune gikk 13/4-2011, med 11 mot 6 stemmer inn for at 
Skagerak kan søke om konsesjon for utbygning av Sauland l og ll.  
I prøveavstemningen var tallet 9 mot 8 stemmer.   
Det var et hundretalls tilskuere på møtet og 9 i salen var for 
kraftutbygging, resten i mot utbygging. 
Det sies at våre politikere er våre folkevalgte, men jeg har ikke opplevd 
maken til motstand fra innbyggerne i kommunen noen gang. 
I media har debatten mot kraftvert vært konstant siden formannskapet gikk 
inn med sin uttalelse.   
 
Vi har i den forbindelse satt vi gang en underskriftkampanje mot 
kraftutbygging. Vi begynte samme dagen som valget i kommunen var, og i 
demonstrasjonstoget utenfor kommunehuset skrev innbyggere under.  
Jeg ber å få sende alle underskriftene som et vedlegg noen dager i 
etterkant av dette brevet, ettersom listene ikke er samlet inn fra Tuddal 
og Hjartdal.   
 
Det finnes ikke i tvil om at skadene og ulempene blir langt større enn 
verdiene en kraftutbygging vil gi lokalsamfunnet. Derfor har innbyggere i 
kommunen engasjert seg veldig i denne saken.   



Vi stiller oss i utgangspunktet positive til fornybar energi, men 
ettersom vår kommune har gitt nesten all vår vannressurs til Skagerak på 
1950 tallet, har vi ikke stort igjen i kommunen. Men dette har vi igjen: 
 
Skogsåa:  
Skogsaå er en naturperle som lokalbefolkningen bruker til rekreasjon. Den 
har fantastiske bademuligheter, fiskemuligheter og til å oppleve dyr og 
fugler på nært hold.  
Den er dessuten på topp 10 i elvepadlings lista i Europa. 
Det har i løpet av de siste 5 årene blitt bygd flotte hytter langs 
skogsåa og de vil synke betraktelig i verdi ved en utbygning.  
Det mest interessante området i Skogsåa er Sudlimoen (nedenfor Rudningen, 
ved Mellombø) 
«Et parti i sør, kjerneområde 1, har naturskogspreg med en del død ved, 
og middels til høy kontinuitet. Flere rødlistearter ble funnet her, bl.a 
sjokoladekjuke (EN) og grønsko (VU). De bratte bergveggene langs elva 
utgjør et stort potensial for lav og mose knyttet til denne type 
habitater. Her er miljøet fuktig og lite soleksponert. Lokaliteten er 
forholdsvis stor, og dens beliggenhet i lavlandet trekker opp i forhold 
til dens potensial for biologiske kvaliteter.» 
«Vurdering: På bakgrunn av rikt artinventar, flere rødlistearter, bl.a. 
med den sterkt truede sjokoladekjuke, god alderspredning, naturskogpreg 
med mye død ved og stort potensial både for sopp, lav og insekter, 
tilsier dette at dette er en nasjonalt viktig naturtypelokalitet (A).»  
Dette er hentet ut fra registrering av bekkekløfter fra 2008. 
 
Omnesfossen: 
Dette er en av de få fantastiske fosser vi har igjen i Telemark og 
"inngangsporten" til Hjartdal kommune. Det er som en magnet på turister 
som tar utallige bilder av det dramatiske fossefallet hvert år. Dette er 
også vår eget badeland om sommeren der vi sklir i fossen. 
Det vil ha stor betydning for turistliv og førsteinntrykket av kommunen 
dersom det blir kraftutbygging.  
 
Hjartøla: 
Dette er også en fantastisk badeelv. Den innehar også en stor ørret 
stamme som er til glede for innbyggere i Hjartdal kommune. 
Det viktigste av alt er her elvemuslingen. Skagerak gikk ut med et tall 
på ca. 105.000 muslinger i elva. og de formerer seg stadig. 
Muslingen er ikke bare satt opp på rødlista, men er også listet opp i 
IUCNs (verdens naturvernunion), Bernkonvensjonens liste III og EUs 
habitatdirektiv (vedlegg 2 og 5). Norge er forpliktet internasjonalt til 
å ta vare på muslingene.  
Fra Handlingsplanen for elvemusling, utgitt av direktoratet for 
naturforvaltning: 
"Målet for forvaltningen er at alle 
nåværende populasjoner i Norge innenfor 
artens naturlige utbredelsesområde skal 
være i god helsemessig stand. Om nødvendig 
skal populasjonens tilstand forbedres." 
Europeisk ål har alltid vært langs elva På grunn av beskatning og 
vannregulering har bestanden gått ned med 97 - 99% siden 1980. Ålen er i 
dag sterk truet og er oppført i rødlista. Ålen er i dag totalfredet i 
Norge fra 2010. (wikipedia) 
 
Dette brevet dekker ikke hvor enorme ødeleggelsene av utbyggningen blir 
for vår kommune. 
Det sier ikke noe om manipulasjon og faktafeil i Skageraks sin rapport. 



Det sier heller ikke noe om hvordan saksbehandlingen og 
hemmelighetskremmeriene fra ordfører og formannskap har vært. 
Det vet jeg at andre innbyggere i kommunen vil klage inn til NVE.  
Dette brevet (og vedlegget med underskrifter som blir ettersendt) viser 
motstanden fra innbyggerene i kommunen mot kraftutbyggingen. 
Jeg håper dere har forståelse for at underskriftene vil bli ettersendt. 
 
Vennlig hilsen,  og på vegne av innbyggere i Hjartdal kommune 
Nils Olav Hovde 
Sauland 14/4-2011 
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Angående mange av innbyggernes syn på utbyggingen Av Sauland kraftverk i 
Hjartdal kommune 
Politikerne i vår kommune gikk 13/4-2011, med 11 mot 6 stemmer inn for at 
Skagerak kan søke om konsesjon for utbygning av Sauland l og ll.  
I prøveavstemningen var tallet 9 mot 8 stemmer.   
Det var et hundretalls tilskuere på møtet og 9 i salen var for 
kraftutbygging, resten i mot utbygging. 
Det sies at våre politikere er våre folkevalgte, men jeg har ikke opplevd 
maken til motstand fra innbyggerne i kommunen noen gang. 
I media har debatten mot kraftvert vært konstant siden formannskapet gikk 
inn med sin uttalelse.   
Vi har i den forbindelse satt vi gang en underskriftkampanje mot 
kraftutbygging. Vi begynte samme dagen som valget i kommunen var, og i 
demonstrasjonstoget utenfor kommunehuset skrev innbyggere under.  
Jeg ber å få sende alle underskriftene som et vedlegg noen dager i 
etterkant av dette brevet, ettersom listene ikke er samlet inn fra Tuddal 
og Hjartdal.   
Det finnes ikke i tvil om at skadene og ulempene blir langt større enn 
verdiene en kraftutbygging vil gi lokalsamfunnet. Derfor har innbyggere i 
kommunen engasjert seg veldig i denne saken.   
Vi stiller oss i utgangspunktet positive til fornybar energi, men 
ettersom vår kommune har gitt nesten all vår vannressurs til Skagerak på 
1950 tallet, har vi ikke stort igjen i kommunen. Men dette har vi igjen: 
Skogsåa:  



Skogsaå er en naturperle som lokalbefolkningen bruker til rekreasjon. Den 
har fantastiske bademuligheter, fiskemuligheter og til å oppleve dyr og 
fugler på nært hold.  
Den er dessuten på topp 10 i elvepadlings lista i Europa. 
Det har i løpet av de siste 5 årene blitt bygd flotte hytter langs 
skogsåa og de vil synke betraktelig i verdi ved en utbygning.  
Det mest interessante området i Skogsåa er Sudlimoen (nedenfor Rudningen, 
ved Mellombø) 
«Et parti i sør, kjerneområde 1, har naturskogspreg med en del død ved, 
og middels til høy kontinuitet. Flere rødlistearter ble funnet her, bl.a 
sjokoladekjuke (EN) og grønsko (VU). De bratte bergveggene langs elva 
utgjør et stort potensial for lav og mose knyttet til denne type 
habitater. Her er miljøet fuktig og lite soleksponert. Lokaliteten er 
forholdsvis stor, og dens beliggenhet i lavlandet trekker opp i forhold 
til dens potensial for biologiske kvaliteter.» 
«Vurdering: På bakgrunn av rikt artinventar, flere rødlistearter, bl.a. 
med den sterkt truede sjokoladekjuke, god alderspredning, naturskogpreg 
med mye død ved og stort potensial både for sopp, lav og insekter, 
tilsier dette at dette er en nasjonalt viktig naturtypelokalitet (A).»  
Dette er hentet ut fra registrering av bekkekløfter fra 2008. 
Omnesfossen: 
Dette er en av de få fantastiske fosser vi har igjen i Telemark og 
"inngangsporten" til Hjartdal kommune. Det er som en magnet på turister 
som tar utallige bilder av det dramatiske fossefallet hvert år. Dette er 
også vår eget badeland om sommeren der vi sklir i fossen. 
Det vil ha stor betydning for turistliv og førsteinntrykket av kommunen 
dersom det blir kraftutbygging.  
Hjartøla: 
Dette er også en fantastisk badeelv. Den innehar også en stor ørret 
stamme som er til glede for innbyggere i Hjartdal kommune. 
Det viktigste av alt er her elvemuslingen. Skagerak gikk ut med et tall 
på ca. 105.000 muslinger i elva. og de formerer seg stadig. 
Muslingen er ikke bare satt opp på rødlista, men er også listet opp i 
IUCNs (verdens naturvernunion), Bernkonvensjonens liste III og EUs 
habitatdirektiv (vedlegg 2 og 5). Norge er forpliktet internasjonalt til 
å ta vare på muslingene.  
Fra Handlingsplanen for elvemusling, utgitt av dir 


